# بكالوريوس التمريض التخصصى

# أهداف البرنامج:

- إعداد ممرضين مؤهليين ومدربين علي تقديم الرعاية التمريضيه المتخصصه لتابيه حاجة المجتمع وسوق العمل
- تأهيل الطلاب بالمعارف والمهارات والإتجاهات التمريضيه اللازمه لتأديه دورهم في المجتمع وحل المشكلات المرتبطه بعملهم المستقبلي
- عقد شراكات فاعله مع المنظمات التعليميه المحليه والدوليه لتوفير بيئة التدريب الفعاله التي تساهم في انتاج خريج لديه التمريض المتخصص
- صقل قدرات الطلاب في الاتصال والتواصل المهني الفعال مع الزملاء والمرضى والمجتمع وأعضاء الفريق الصحى.
- رفع الوعي الصحي من خلال تعزيز دور الطلاب القيادي في المجتمع ومشاركته في تحسين نوعية الرعاية الصحية ومواكبة التطورات المهنية.
- إكساب الطلاب المعلومات والمهارات التخصصيه التي تساعدهم لتقييم وحل مشاكل المريض لتعزيز الرعاية الصحيه
- إعداد ممرضين يتحلون بالأداب والأخلاقيات المهنية المطلوبة، ويؤمنون بقيم إتقان العمل والأمانة، وقادرون على التأقام والعمل بروح الفريق الواحد.
  - إعداد كفاءات قادرة على التعامل مع تكنولوجيا المعلومات والتقنيات الحديثة المستخدمة.
    - تأهيل الطلاب للتعامل مع مناهج متطورة متوافقة مع المناهج الدولية.

# شروط القبول

1. أن يكون الطالب حاصل علي الثانوية العامة علمي علوم او ما يعادلها من الشهادات وذلك طبقا للقواعد والنظم التي يحددها المجلس الاعلى للجامعات

- 2. ان يكون الطالب متفر غا للدراسة
- 3. أن تكون اللغة الإنجليزية هي إحدى اللغات التي تمت در استها
- 4. اجتياز اختبارات القبول طبقا للقواعد والنظم التي يحددها المجلس الاعلى للجامعات
- اجتياز الكشف الطبي (أن يكون الطالب خالي من الإعاقه) وان يكون هنالك تناسق بين طول
  الطالب ووزنه
- 6. يقبل الطلاب الوافدين من خلال الإدارة العامة للوافدين ووفق القواعد التي يضعها المجلس الأعلى
  للجامعات
  - 7. يتم قبول الطلاب الحاصليين علي دبلوم المعاهد الفنيه للتمريض والمعاهد الفنيه الصحيه (شعبة تمريض)بالشروط التاليه
    - ان يكون الإلتحاق بالدراسه من المستوي الأول
    - إجتياز إختبار القبول طبقا للقواعد التي يحددها المجلس التي يحددها مجلس الكليه
      - تقديم ما يفيد حسن سير وسلوك

# نظام الدراسة والتسجيل

- مدة الدراسة لنيل درجة البكالوريوس في علوم التمريض (التخصصي) 8 فصول دراسية مدة الفصل 15 أسبوع ويجوز تخرج الطالب في مدة لا تقل عن ثلاث سنوات ونصف في حالة استيفاء الطالب للساعات المعتمدة المطلوبة للتخرج.
- يجب أن يجتاز الطالب للحصول علي درجه البكالوريوس في التمريض سنة الإمتياز ما يوازي 36 ساعه فعليه اسبوعيا
  - يجوز لمجلس الكلية الموافقة على فتح فصل دراسي صيفي على الا يقل عدد الطلاب عن 5

#### نظام الدراسة:

الدراسة بنظام الساعات المعتمدة (140ساعه معتمده) وتنقسم الدراسه الي

- دراسه التمريض العام
- الدراسه التخصصيه (المسارات الأكاديميه)

## **Specialized Program in Nursing Science**

#### **Program Goals:**

- -Preparing qualified nurses to provide specialized nursing care to meet the needs of society and the employment market
- Qualifying students with the nursing knowledge, skills, and attitudes necessary to perform their role in society and solve problems related to their future work.
- Establishing effective partnerships with local and international educational organizations to provide an effective training environment that contributes to producing a graduate with specialized nursing skills.
- Refine students' abilities in communication and effective professional communication with colleagues, patients, the community, and members of the health team.
- Raising health awareness by enhancing students' leadership role in society and participating in improving the quality of health care and keeping pace with professional developments.

Providing students with information and specialized skills that help them evaluate and solve patient problems to enhance health care

- Preparing nurses who possess the required professional ethics and morals, who believe in the values of work perfection and honesty, and who are able to adapt and work in a team spirit.
- Preparing competencies capable of dealing with information technology and the modern techniques used.
- Preparing students to deal with advanced curricula compatible with international curricula

#### Study requirements

1-Nomination for admission to the faculty through the coordination office for university admission for high school students in science or equivalent certificates,

in accordance with the rules and regulations determined by the Supreme Council of Universities.

- 2. The student must be dedicated to studying
- 3. English must be one of the languages studied
- 4. Passing the admission tests in accordance with the rules and regulations determined by the Supreme Council of Universities
- 6. Passing the physical examination (the student must be free of disability) and there must be consistency between the student's height and weight.
- 7. International students are accepted through the General Administration for International Students and in accordance with the rules set by the Supreme Council of Universities
- 8. Students who hold a diploma in technical nursing institutes and health technical institutes (nursing division) are accepted under the following conditions:
  - Enrollment in the study must be from the first level
  - Passing the admission test in accordance with the rules determined by the College Council
  - Providing evidence of good conduct and behavior

## Study system

- 1-The duration of study to obtain a Bachelor's degree in Nursing Sciences (specialized) is 8 semesters, the duration of which is 15 weeks. The student may graduate in a period of no less than three and a half years if the student fulfills the credit hours required for graduation.
- 2-To obtain a bachelor's degree in nursing in the internship year, the student must -complete the equivalent of 36 actual hours per week.
- 3- The College Council may agree to open a summer semester, conditioning that the number of students is not less than 5.
- 4- Study is based on credit hours (140 credit hours). The study is divided into:
- Study of general nursing

